
 

 

20. marts 2015 

 

I henhold til Inatsisartut forretningsorden stilles hermed følgende § 37 spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

1. Der er planer om at de fiskere og fangere der altid har levet af deres erhverv i årevis og 

som følge af forskellige årsager er kommet bagud med deres fangster, i fremtiden 

muligvis skal til at vurderes om de kan fortsætte som fiskere eller fangere; synes 

Naalakkersuisut at dette er i passende? 

2. Har Naalakkersuisut planer om at gøre noget ved problemet, som fiskerne stilles i, når 

de uforvarende kommer til at fange hellefisk under torskefiskeri uden hellefiskelicens? 

(Inatsisartut medlem Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

 

Begrundelse 

Såfremt man i dag fortsat skal kunne beholde sit fangstbevis, kræver det en skriftlig ansøgning, og 

får man ikke tilladelsen kan den blive tabt, hvilket får uoverskuelige konsekvenser for pågældende, 

hvilket på ingen måder kan godkendes.  

 

Når man ser på den samlede økonomiske situation og i betragtning af, at vi ved hvor hårdt folk har 

brug for disse penge, synes jeg det er upassende, at fisk som man uforvarende har fanget, for 

eksempel hellefisk, ikke kan indhandles, og netop derfor vil jeg gerne vide, hvad der skal til for, at 

fisk der er fanget uforvarende, kan godkendes til indhandling.  

 

Fisken som er fanget på steder, hvor der ikke er kvoter, kan ikke indhandles, hvilket ses som 

uheldigt i betragtning af den anstrengte økonomiske situation, som vi alle er i og som fordrer vi har 

brug for hver en øre vi kan tjene.  

 

Jeg ønsker at mine spørgsmål besvares inden for 10 arbejdsdage.  


